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Chebští podnikatelé ušetří za svoz 
odpadu 

Chebští podnikatelé budou moci nově využí-
vat nádoby na separovaný odpad, drobní živ-
nostníci se dočkají možnosti společně využí-
vat jednu popelnici. O uvedených změnách 
rozhodla rada města Chebu. Podnikatelé zatím 
nemohli nádoby na separovaný odpad oficiál-
ně používat. Na skládku se tak mnohdy dosta-
ly odpady, které bylo možné třídit. Mnozí 
drobní živnostníci navíc platili za popelnice, 
které nebyli schopni naplnit. Nyní se mohou 
dohodnout a jednu nádobu využívat dva až tři 
subjekty.  

Moravský Krumlov: Skládku Lerch 
čeká rekonstrukce 

Skládku Lerch v Moravském Krumlově 
čeká rekonstrukce. Již bylo vydáno stavební 
povolení na její rekultivaci. Město na ni z 
programu regenerace městských památkových 
rezervací a městských památkových zón zís-
kalo dotaci v maximální výši šestnácti milionů 
korun. Zbylé čtyři miliony do celkové potřeb-
né částky na rekultivaci uhradí město.  

Svazek obcí a Aqua zahájily  
modernizaci úpravny v Kozičíně  

Svazek obcí pro vodovody a kanalizace 
Příbram letos zahájil ve spolupráci s firmou 
Aqua Příbram rozsáhlou modernizaci úpravny 
vody v Kozičíně. Úpravna pokrývá potřeby 
společného vodovodu všech členů svazku až z 
53 procent a je tak jejich nejvýznamnějším 
zdrojem pitné vody. Její rekonstrukce bude 
dokončena do roku 2005 a bude stát 80 milio-
nů korun.  

Kraj připravuje ve Spolaně cvičení 
pro případ úniku chloru  

Středočeský kraj spolu se záchranáři opět 
připravuje v chemičce Spolana taktické cviče-
ní, které má prověřit všechny stupně krizové-
ho řízení. Uskuteční se 21. října a hasiči by při 
něm měli likvidovat simulovaný únik chloru. 
Hlavním smyslem cvičení je vyhodnotit, jak 
havárii řeší krizové štáby závodu, obcí i kraje 
a jak jsou schopny spolu komunikovat. Cviče-
ní se mělo konat již na jaře, ale kvůli válce v 
Iráku a zpřísněným bezpečnostním opatřením 
se odložilo.  

Krátce 

Konference věnovaná problematice odpado-
vého hospodářství průmyslových podniků 
proběhne 4. listopadu 2003 v konferenčním 
centru Olšanka v Praze 3.   

V rámci cyklu Odpadové dny 2003 pořádá 
časopis Odpady ve spolupráci s a. s. Eko-kom 
novou konferenci, věnova-
nou zejména průmyslovým 
podnikům, které musejí 
řešit své odpadové hospo-
dářství v návaznosti na 
implementovanou  legislati-
vu a s perspektivou vstupu 
do Evropské unie. 

Tím, co nyní podniky 
především zajímá, je  situace  a změny 
v odpadovém hospodářství poté, co se staneme 
členy celoevropského společenství.  Přestože je 
většina naší legislativy již sjednocena 
s evropskou, nastanou v příštím roce určité 
změny, o nichž bude na konferenci hovořit 
náměstkyně ministra Ing. Ivana Jirásková, 
případně další zástupci ministerstva. 

Další řečníci přinesou konkrétní zkušenosti 
s fungováním podniků v evropském prostoru. 
Jedna z přednášek se bude věnovat  podpoře  a 
aktivitě, kterou v této oblasti vyvíjí Hospodář-
ská komora ČR. V posledních letech využívají 
nejrůznější podniky stále častěji tzv. outsour-

cingu v odpadovém hospodářství. Jde o   zajiš-
tění  služeb »zvenčí«, nikoli silami samotného 
podniku. O tom, co by měl podnik vědět, než  
uzavře s odpadářskou firmou smlouvu, případ-
ně  jaké služby tyto firmy nabízejí, informuje 
druhý blok konference. Třetím hlavním téma-

tem konference je problema-
tika zavádění environmen-
tálních manažerských systé-
mů a integrovaných povole-
ní, jejich efektivnost a pří-
nos pro podnik a jeho vztah 
k okolí a ostatním partne-
rům.  Zkušenosti ze zavádě-
ní EMS přinesou zástupci 

Českého centra čistší produkce. Praktickou 
stránku věci osvětlí  zástupci podniků, které již 
tyto moderní manažerské systémy zavedeny 
mají. Konference je určena pro odborné pra-
covníky z průmyslových podniků, služeb a 
dalších subjektů, kteří se profesionálně zabýva-
jí odpadovým hospodářstvím. Účastnický po-
platek byl stanoven na 2950 Kč, předplatitelé 
časopisu  mají zvýhodněnou cenu 2360 Kč. 
 

On-line přihlášku a podrobnosti najdete na  
http://odpady.ihned.cz 

 
J a r m i l a  Š ť a s t n á ,  O d p a d y  

Odpady a podniky na konferenci 
Editorial 

4. 11. 2003 – konferenční centrum Olšanka, 
Praha 3 

 
BLOK I  

 ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ PO NAŠEM  
VSTUPU DO EVROPSKÉ UNIE 

* Ing.   Ivana Jirásková, náměstkyně ministra 
životního prostředí  
Změny v legislativě odpadového hospodářství 
po vstupu ČR do EU   
* Ing. Pavel Bartoš,  Hospodářská komora, 
sekce životního prostředí   
Aktivita Hospodářské komory a pomoc podni-
kům před a po vstupu do EU  
 * Ing. Hana Potůčková,  Česko-německá ob-
chodní a průmyslová komora  
Povinnosti v oblasti odpadů a obalů u českých 
firem vstupujících na německý trh 
* Ing. Václav Šístek 
Přístup podniků k financím ze strukturálních 
fondů EU  
* Hubert Periin de Brichabaut, Suez Environ-
ment  
Praktické zkušenosti z odpadového hospodářství 
v zemích Evropské unie 
* doc. Ing. Jaroslav Hyžík, EIC, s. r. o.   
Švýcarské odpadové hospodářství – zítřek EU 

 
BLOK II  

 OUTSOURCING V OH 
 
* Ing. Zdeněk Horsák, SITA CZ 
Komplexní program outsourcingu služeb v OH 

pro  průmyslové podniky   
* JUDr. Ing. Petr Měchura,  Česká asociace 

odpadového hospodářství   
Certifikované podniky jako záruka kvality  při 

outsourcingu 
* Zkušenosti průmyslových podniků, které mají 

služby v odpadovém hospodářství zajištěny zvenčí 
 

BLOK III  
 ENVIRONMETÁLNÍ MANAŽERSKÉ SYS-

TÉMY, IPPC 
 
* Anna Christianová, České centrum čistší pro-

dukce  
Praktické důsledky a výhody zavedení EMS 

v průmyslovém podniku, případové studie 
* Martina Říhová, Kovohutě Příbram Zkušenosti 

se zaváděním IPPC v průmyslovém podniku 

Program konference  Odpady a podniky   

http://odpady.ihned.cz/
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Unipetrol investuje do roku 2007 
do ekologie 10 mld. Kč  

Petrochemická skupina Unipetrol počítá, že 
do roku 2007 investuje do ochrany životního 
prostředí kolem 10 miliard korun. Postupně 
tak své podniky přizpůsobí normám Evropské 
unie. Informoval o tom generální ředitel firmy 
Pavel Švarc s tím, že firma již řadu investic, 
například v neratovické Spolaně, provedla.  

Část nelegálních skládek v Brně 
nikdo dlouhodobě neuklízí 

Několik měsíců už zatěžuje brněnské životní 
prostředí několik menších černých skládek, 
které vyrostly podél výpadovky na Svitavy 
naproti Boby centru. Podobné to je v ulici 
Vinohradská v Černovicích a Tuřanech, v 
blízkosti chráněného území tzv. Černovického 
hájku.  

Kladno a Plzeň vybojovaly v  
ekologické soutěži stříbrné medaile  

Kladno a Plzeň vybojovaly v nizozemském 
Apeldoornu ve svých kategoriích stříbrné 
medaile ve finále mezinárodní ekologické 
soutěže Nations in bloom (Národy v rozkvětu. 
Plzeň si navíc odváží ocenění za zvelebování 
krajiny. Porota hodnotila rozvoj krajiny, udr-
žení kulturního dědictví města, rozvojové 
plány města a komunikaci jeho představitelů s 
obyvateli.  

V soutěži každoročně měří svůj přínos na 
poli životního prostředí a vytváření kvalitního 
zázemí pro obyvatele desítky měst z více než 
padesáti zemí.  

V Bezděčíně zahájí provoz  
středisko recyklace sutí 

Společnost Tarmac Severokámen uvádí do 
provozu středisko recyklace stavební suti v 
lomu Bezděčín. V lomu nevznikne skládka 
sloužící k trvalému uložení stavební suti, ale 
tato suť bude drcena a tříděna na stávající 
výrobní lince a nabízena k dalšímu využití 
jako recyklované kamenivo použitelné v běž-
ném stavebnictví.  

Cena Karla Velka udělena za práci 
o elektroodpadu  

Absolvent České zemědělské univerzity 
David Beneš obdržel Cenu Karla Velka. Získal 
ji za svou diplomovou práci, v níž se zabýval 
problematikou odpadů z elektrických a elek-
tronických zařízení.  

Ocenění se uděluje každoročně v rámci 
mezinárodního kongresu Odpady - Luhačovi-
ce.  

Jako druhou nejlepší práci ocenila komise 
diplomový projekt Taťány Pokorné z České 

(Pokračování na straně  3) 

Žáci druhého stupně pražských základních 
škol se budou moct učit, jak třídit odpad s po-
mocí videokazety a CD-ROM. Film s názvem 
Nejdříve odpadky, potom výrobky začala do 
335 pražských škol se souhlasem magistrátu 
zdarma rozesílat společnost Pražské služby. 
Informoval o tom scenárista filmu Roman 
Wimmer. Zhruba půlhodinový vzdělávací po-
řad bude soutěžit v Bratislavě na Mezinárod-

ním festivalu odborných filmů Ekotopfilm. 
Děti má film informovat o tom, co se děje s 
odpadem vyhozeným do popelnice a s třídě-
ným odpadem. V Praze je 4000 míst s kontej-
nery na tříděný odpad. Pražské služby předpo-
kládají, že spálí ve spalovně v Malešicích 
228.000 tun odpadu. Podíl tříděného odpadu 
ale stále roste. V roce 1998 vytřídili Pražané 
684 tun plastů, loni už 5080 tun.  

Pražské školy dostanou film o třídění odpadů  
Odpady 

Novinky ve třídění komunálního odpadu 
chystá pro obyvatele od příštího roku českobu-
dějovický magistrát. Do-
sud používané plastové 
kontejnery nahradí kovové 
nádoby s vyšším objemem 
a spodním výsypem. Sepa-
rovaný odpad z nich bu-
dou svážet auta, která jsou 
naprosto odlišná od vozi-
del na svoz komunálního 
odpadu, Přitom náklady na 
pořízení nových kontejne-
rů firma A. S. A. spočítala 
na šest milionů korun a nákup dvou speciálních 
vozidel na svážení vytříděného papíru, plastu a 
skla spolkne dalších šest milionů korun. Ma-
gistrát chce postupně zapojit do třídění odpadu 
i lidi z těch čtvrtí, v nichž není místo na stano-

viště speciálních kontejnerů. Obyvatele z tam-
ních domů, vybaví město igelitovými pytli. Ty 

budou lidé skladovat doma 
a ve stanovený den je při-
praví před dům k odvozu. 
Podíl separovaného odpa-
du zatím tvoří z celkového 
objemu komunálního od-
padu pouhá 2 %. Obyvate-
lé krajského města však v 
anketě pořádané Centrem 
pro komunitní práci pro 
jižní Čechy sdělili, že tří-
dění odpadů nemá cenu. 

Lidé nevěří, že odpad bude skutečně recyklo-
ván a neskončí na společné skládce. Odpady 
třídí 60 % obyvatel krajského města,  čtvrtina 
lidí uvedla,  že není ochotna separovat odpad 
nikdy.  

Budějovičtí chtějí víc třídit  

Od listopadu mohou občané Bystřice pod Hostýnem do kontejnerů na papír vhazovat sešlápnuté 
krabice od džusů a mléčných výrobků, takzvané tetrapaky. Oddělovány budou až na třídicí lince. 
Sběr tříděného odpadu, který ve městě úspěšně funguje od roku 1999, tak po papíru, sklu a PET 
lahvích rozšíří další položka. "Celkem 25 sběrných míst ve městě navíc posílíme o dvě stanoviště v 
nejhustěji obydlených čtvrtích. Občané budou moci prázdné kartony vhazovat do modrých kontej-
nerů na papír," řekla vedoucí odboru životního prostředí radnice Pavla Zlámalová. Na novou mož-
nost je upozorní informační leták. "Kartony jsou složeny ze tří materiálů - papíru, plastu a kovu, 
proto je jejich zpracování náročnější," vysvětlila Zlámalová. Dosud nebyl o tento druh odpadu 
mezi zpracovateli zájem, takže nápojové kartony končily v odpadkových koších.  

Využití kartonů je v zásadě dvojí. Mohou být rozděleny na papírová vlákna pro papírny a zbytky 
polyethylenu a hliníku poslouží k výrobě páry nebo na ohřev vody. Nebo se kartony rozdrtí a bu-
dou z nich desky na stavební izolaci.  

V Bystřici začnou sbírat i krabice od džusů a mléka  
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zemědělské univerzity v Praze. Na třetím mís-
tě skončila Renata Nováková z Univerzity J. 
E. Purkyně v Ústí nad Labem. 

Muže, jenž vyhazoval odpadky,  
prozradilo předvolání na policii  

Až třicetitisícová pokuta hrozí jednapadesá-
tiletému muži ze Zlína, který vyhazoval od-
padky na pozemek čtyřicetiletého chataře ve 
čtvrti Příluky. Prozradilo ho, že spolu s odpa-
dem vyhodil předvolání od zlínských strážní-
ků. Informovala o tom policejní mluvčí Šárka 
Mládková.  

"Nešťastný chatař dlouho marně zjišťoval, 
kdo mu hází na zahradu odpadky, ale trpěli-
vost se vyplatila. Po čase našel v hromádce 
smetí oznámení o dopravním přestupku i s 
adresou," uvedla.  

Muže si již městská policie předvolala, ale 
zatím se k výslechu nedostavil. Pokud nepři-
jde, navštíví ho strážníci u něj doma a budou 
chtít slyšet vysvětlení. "Bude muset vysvětlit 
porušování městské vyhlášky o ochraně život-
ního prostředí a dva registrované a nevyřešené 
dopravní přestupky," uzavřela mluvčí.   

Komise vybrala firmy na rekultivaci 
výsypek na severozápadě Čech  

Hodnotitelská komise vybrala nabídky pěti z 
celkem 25 firem, které oslovila na základě 
schválených projektů rekultivace výsypek v 
severozápadních Čechách. Dodavatelé prací si 
rozdělí zakázky v celkové hodnotě přes 11 
milionů korun.  

Komise doporučila Fondu národního majet-
ku uzavřít s nimi smlouvy, sdělila místopřed-
sedkyně komise Martina Havlová. Projekty 
jsou hrazeny z 15 miliard korun, které vláda 
slíbila vyčlenit na sanaci důlní činnosti v Ús-
teckém a Karlovarském kraji. FNM dosud 
uzavřel smlouvy na 11 projektů za více než 
16,5 milionu korun.   

(Dokončení ze strany 2) 

DAF - Vaše výhodná dopravní alternativa  
v komunálním hospodářství       http://www.daftrucks.cz 

Časopis Odpady na internetu: 
http://odpady.ihned.cz 

 
Informace o legislativě životního prostředí a 

evidenci obalů najdete  na: 
http://www.enviweb.cz/paragraf 
http://www.enviweb.cz/enviobaly 

 
Chcete dostávat zdarma newsletter časopisu 

Odpady? Přihlaste se na e-mailové adrese 
mailto:pdf.odpady@economia.cz  

Slováci budou podobně jako Němci vracet 
PET lahve do výkupu. Ministerstvo životního 
prostředí totiž připravuje novou 
vyhlášku, která stanoví jejich 
zálohování. Oznámil to ministr 
László Miklós, jehož úřad ne-
souhlasil s analýzou Svazu 
obchodu, která argumentovala 
příliš velkými náklady záloho-
vání.  

"Nevíme, proč by se to mělo 
zdražit, ani zálohování pivních 
lahví nezdražuje vlastní cenu 
piva," prohlásil Miklós. Připus-
til, že zálohování bude něco 
stát, na vykrytí nákladů se ale 
použije úspora z toho, že zhruba 
20 procent lahví zůstane v síti, 
dodal.. Vyhláška určí termín, 
odkdy se budou PET lahve 
vracet. Podle Miklóse by měl 
systém naběhnout od začátku 
příštího roku, úředníci, kteří vyhlášku chystají, 
ale předpokládají pozdější termín. Úvahy o 
zálohování PET lahví, které se používají hlav-
ně na minerální vody a ostatní nealkoholické 

nápoje, vyvolaly na Slovensku slovní boj mezi 
zástupci obchodníků a ekology. "Není problém 

nainstalovat systém, který bude 
strašně drahý, ale ptám se, proč 
by to měl platit zákazník," pro-
hlásil autor studie Svazu obcho-
du Jozef Horvát. Zástupci ekolo-
gického hnutí Společnost přátel 
země ale obchodníkům zazlívají, 
že jejich argumenty nemají 
opodstatnění a pouze hrají o čas. 
Zatímco samotné zálohování je 
už více méně jisté, diskuse se již 
obrátily ke stanovení ceny. 
"Myslím, že suma tři koruny za 
láhev je skutečně maximální," 
řekl šéf odboru odpadového 
hospodářství Petr Galovič. Podle 
ekologů je ale záloha motivující 
až při ceně pět  korun za láhev. 
Ministr Miklós soudí, že ade-
kvátní by byly čtyři  koruny za 

láhev. Slovensko bude v zálohování PET lahví 
patřit mezi evropské premianty. Tento systém 
dosud funguje v Německu, Švédsku, Norsku 
nebo Dánsku.  

Slovensko začne se zálohováním PET lahví  

Na miliardu korun přijde společnost Česká rafinérská projekt Čistá paliva. Chystaná organizační 
a technologická opatření umožní firmě splnit zpřísněná kritéria na obsah síry v motorových 
palivech. Příslušná směrnice EU začne platit od 1.1. 2005 a její zpřísněná varianta v roce 2009.  

Podle evropské legislativy musí od 1.1. 2005 obsah síry v automobilovém benzinu i motorové 
naftě klesnout na 50 miligramů na kilogram. Určitou část produkce je společnost schopna již nyní 
vyrábět v kvalitě požadované na rok 2005. Společnost již v předstihu připravuje taková opatření, 
která umožní splnit i další zpřísnění kritérií na obsah síry na úrovni maximálně 10 miligramů na 
kilogram. Takové pravidlo začne platit od roku 2009.  

Projekt Čistá paliva sníží obsah škodlivin 
Energie 

Elektrárna o výkonu deseti megawattů, která 
by vyráběla elektrickou energii nebo teplo ze 
šťovíku, slámy či sena, by 
mohla vyrůst v Hradci Králo-
vé.  

Projekt připravuje králové-
hradecká společnost EGST. 
Záměr výstavby elektrárny již 
schválila hradecká městská 
rada. Pilotní projekt počítá s 
rozběhnutím jednoho deseti-
megawattového bloku.  

Topit by se mělo začít nejdříve ve druhé 
polovině roku 2005. Firma již oslovila přes 

150 zemědělských podniků v Hradeckém kraji, 
od kterých dostala příslib pěstování jakékoli 

fytomasy: slámy, sena nebo 
rostlin pěstovaných speciálně 
pro tyto účely.  
Hradecká radnice nyní zjišťu-
je, jaký dopad by měl provoz 
elektrárny na životní prostře-
dí. "Jedním z problémů by 
mohl být nárůst dopravy 
spojený s provozem elektrár-
ny. Dopravně se má provoz 

opírat o železnici," řekl náměstek hradeckého 
primátora Otakar Divíšek.  

 Energie ze šťovíku 
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Regenerace olejů u sídliště 
Nákladem tří set milionů korun chce společ-

nost Transkorekta vybudovat v Ostravě linku 
na regeneraci upotřebených motorových olejů. 
Jak uvedl investiční náměstek Transkorekty 
Václav Vlček, měla by její roční kapacita činit 
přibližně 25 000 tun, což je necelá pětina celo-
státního výskytu vyjetých motorových olejů. 
Projekt, který firma oživuje po sedmi letech, 
má využívat technologii německé společnosti 
Meineken. Ta se má také podílet třetinou na 
financování stavby. Záměr firmy Transkorekta 
se nelíbí obyvatelům nedalekého sídliště Fifej-
dy, kteří se obávají negativních dopadů na 
životní prostředí. 

Obyvatelé Prachatic podporují  
rozpočet města tříděním odpadu  

Obyvatelé Prachatic se v posledních letech 
naučili účelně třídit odpad. Využívají k tomu 
označené kontejnery na sklo, papír a plasty, 
jejichž počet se v ulicích města letos rozšířil 
na 81. Úsilí zdejší radnice o správné zacházení 
s odpadem tak fakticky odměňují řádově stati-
sícovými příspěvky do městského rozpočtu. 
„Jasným měřítkem úrovně ekologické výcho-
vy našich občanů jsou peníze od firmy EKO-
KOM, která pro nás tříděný odpad sváží. V 
roce 2001 nám třídění odpadu přineslo 70.348 
korun, loni 211.500 a za letošní první pololetí 
již 133.000 korun", řekl prachatický starosta 
Jan Bauer (ODS). Kontejnery na plasty sváží 
firma každý týden, ostatní podle zveřejňova-
ného harmonogramu.  
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Nové webové stránky 
časopisu Odpady, 

připravované ve spolupráci  
s www.enviweb.cz,  

vám poskytnou komplexní 
přehled o celém oboru. 

Pouhým okem neviditelné prachové částice v 
současné době nejvíce znečišťují ovzduší v 
České republice. Vyplývá to ze zprávy České-
ho hydrometeorologického ústavu (ČHMÚ) o 
znečištění ovzduší v roce 
2002. Prach podle zprávy 
znečišťuje vzduch víc než 
oxid siřičitý z tepelných elek-
tráren nebo oxid dusičitý z 
automobilových výfuků. 
Nejhorší situace je na Ostrav-
sku a v Praze. Ve zprávě o 
znečištění ovzduší se napří-
klad uvádí, že limitní hodno-
ta čtyřiadvacetihodinové koncentrace pracho-
vých mikroskopických částic byla vloni pře-
kročena více než pětatřicetkrát. Území, kde 
koncentrace překračují příslušné limitní úrov-

ně, představují téměř 6,5 procenta území státu 
a žije zde více než 23 procenta populace. Hyd-
rometeorologický ústav měřil "neviditelný 
prach", jehož částice jsou menší než deset mik-

rometrů, loni poprvé podle 
přísnějších limitů Evropské 
unie, které se promítly do 
českého zákona o ochraně 
ovzduší. Menší částice pra-
chu, které vznikají z automo-
bilové dopravy nebo z těžké-
ho průmyslu, jsou totiž pro 
člověka více nebezpečné. 
Hrubé částice se zachytí v 

horních cestách dýchacích a člověk je vykašle. 
Drobnější částice však proniknou hluboko do 
dýchacích cest. Navíc na sebe vážou různé 
škodliviny včetně karcinogenních látek.   

Ovzduší v ČR nejvíc znečišťuje prach  
Ekologie 

Rok po povodních je v Labi podle České inspekce životního prostředí dvakrát více polychlorova-
ných bifenylů (PCB) než před záplavami. Inspekce uvedla, že hodnoty této karcinogenní látky 
překračují u neratovické Spolany stanovené limity dvojnásobně, u pardubické Synthesie je norma 
překročena dokonce takřka čtyřnásobně. Inspekce zatím nezjistila, odkud bifenyly pocházejí. Obě 
chemičky odmítly, že by za vysoké koncentrace PCB v Labi mohly jejich provozy. Bifenyly jsou 
jedinou škodlivou látkou, které je v řece rok po záplavách více než před nimi. Kvalita vody v Labi 
se po povodních v roce 2002 v podstatě vrátila na úroveň roku 2001. Některé hodnoty, jako v pří-
padě těžkých kovů, jsou dokonce nižší než v roce 2001. Inspekce si to vysvětluje i tím, že loňská 
velká voda některé nebezpečné látky odplavila. Německé výzkumy nedávno potvrdily, že v Labi a 
jeho okolí je velké množství škodlivin a že část "připlavala" z Česka. 

Po povodni v Labi přibylo bifenylů 

Veřejně dostupný registr chemikálií ohrožujících životní prostředí nebude obsahovat informace o 
množství rizikových látek, které české podniky dávají do výroby a které jsou obsaženy v jejich 
produktech. Rozhodla o tom 1. října vláda, když schválila návrh registru z dílny ministerstva ze-
mědělství a nedala prostor názoru ministerstva životního prostředí. Seznam 72 rizikových látek 
bude poprvé zveřejněn na internetu v roce 2005. Registr bude lidem sloužit ke sledování množství 
rizikových látek v jejich nejbližším okolí. Dočtou se v něm, kolik škodlivin vypouštějí podniky v 
jejich regionu. Firmy budou povinny informace pravidelně aktualizovat. "V registru budou infor-
mace o tom, jaké množství rizikových látek vypouštějí podniky do vzduchu, vody a odpadů. Ná-
vrh, aby výrobci museli informovat i o množství látek dávaných do výroby a obsažených v pro-
duktech, neprošel," informovala mluvčí ministerstva životního prostředí. Rozhodnutí vlády vadí 
ekologům. Kritizují, že z původně plánovaných 88 položek jich v registru zbylo pouze 72.  

Schválen návrh registru znečištění 
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